
 

D u b e n     2010 

Hodina Země 

Tento projekt odstartoval poprvé v roce 2007 v australském Sydney, kdy 

2.2 milionu domácností a podniků zhasla na hodinu svá světla jako 

postoj proti změnám klimatu. O rok později se projekt Hodina Země stal 

globálním hnutím s více neţ 50 miliony lidí ve 35 zúčastněných zemích. 

Světové pamětihodnosti jako Sydney Harbour Bridge, The CN Tower     

v Torontu, The Golden Gate Bridge v San Francisco a římské Koloseum, 

všechny zůstaly ve tmě jako symbol naděje. 

 V březnu 2009 se stovky milionu lidí zúčastnilo třetí Hodiny Země. Více neţ 4000 

měst v 88 zemích oficiálně vypnula světla jako slib podpory pro planetu, aby se Hodina 

Země stala největší akcí ke globální změně klimatu. 

Hodina Země 2010 se uskutečnila v sobotu 27. března ve 20:30 jako globální výzva     

k akci pro kaţdého jednotlivce a kaţdý podnik po celém světě. Byla to výzva postavit se, aby 

člověk převzal odpovědnost, zapojil se a vedl cestu k udrţitelné budoucnosti. Ikonické 

stavby a památky z Evropy přes Asii aţ do Ameriky stály ve tmě. Lidé po celém světě 

vypnuli svá světla a spojili se na oslavu a uvaţování o jedné věci, kterou máme všichni 

společnou – naší planetu.  

 Hodina Země je organizována WWF (World Wildlife Fund – Světový fond na 

ochranu přírody). S téměř 5 milionů příznivců a globální sítí ve více neţ 100 zemích světa. 

Je to jedna z největších a nejrespektovanějších nezávislých organizací. WWF posláním je 

zastavit zhoršování přirozeného ţivotního prostředí na Zemi a vybudovat budoucnost, kde 

lidé ţijí v harmonii s přírodou. 

Zdroj: www.earthhour.org 

-hako- 
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Z 32. zasedání zastupitelstva obce  

Dne 1. března 2010 se sešlo zastupitelstvo Obce Černá v Pošumaví na svém 32. zasedání. 

Přítomno bylo všech devět zastupitelů. Projednány a schváleny byly následující záleţitosti: 

Pěti ku čtyřem hlasům zastupitelů byl odvolán starosta obce pan Jan Voldřich║Byla zvolena 

nová neuvolněná starostka Mgr. Věra Daňová a nová neuvolněná místostarosta paní        

Irena Pekárková║Byl schválen prodej pozemků p.č. 211/319 a PK 675 v k.ú                     

Černá v Pošumaví║bylo rozhodnuto o přidělení volného bytu 1+1 v bytovém domě č.p.  

36║Byl schválen příspěvek na činnost smíšeného pěveckého sboru MUSICA VIVA z Horní 

Plané║Byl schválen příspěvek na činnost centra Adalberta Stiftera  v Horní Plané║Byl 

schválen příspěvek tanečnímu krouţku Vrtule v případě účasti na mistrovství Evropy║ 

 Usnesení a zápis z 32. zasedání zastupitelstva obce najdete v plném znění na úřední 

desce obecního úřadu a na internetových stránkách obce. 

Bubáci, přízraky a strašidla 

4. Ďábel 

Dokud lidé věřili, ţe svět řídí bohové a ţe bohů je na kopy, bylo kněţím 

hej. O jednom bohu vyprávěli, ţe kroutí sluníčkem, jiný posílal na lidi 

nepříjemné věci, jeden byl takový a druhý makový, jeden hodný             

a druhý zlý. Časy se však měnily, lidem začali vládnout jednotlivci, 

králové a císařové, a lidé si podle toho dělali představy o nebi. 

Z několika bohů se stal bůh jediný. Kněţí ho popisovali jako vládce             

a dobráckého tatíka, který se někdy rozzlobí, ale jinak prý je hodný. 

Jenţe to nešťastné JENŢE! 

Lidé pozorovali, ţe na světě je někdy nespravedlnosti aţ běda a zlo ţe 

má příliš často popuštěnou uzdu. Čím dál tím hůř povzdechli si 

nejednou jako ta svatá Anna, kdyţ padala ze schodů. „Zlo dělá také 

bůh?“ ptali se, a tehdy byl vymyšlen první ďábel, zloduch, ničema 

a kazisvět, maškara namalovaná na zeď, jíţ se věřící báli a na niţ kněţí sváděli vše nedobré. 

Trvalo ovšem mnoho a mnoho let, neţ tohle strašidlo pořádně vyrostlo, a napsali bychom 

mnoho a mnoho řádek, neţ bychom vám to všechno vypověděli. Spokojte se proto s tím, 

kdyţ vám zhruba řekneme, jak vypadal podle římskokatolického náboţenství, jeţ si s ním 

dalo největší práci a dodneška na ďábla věří. 

Ďábel míval vzezření hada, neboť had je lstivý tvor. V bibli také čteme, ţe Eva byla 

svedena hadem, převtěleným ďáblem. Poradil Evě, aby pojedla zakázané jablko, 

čímţ nesmírně boha popudila. Později býval ďábel zobrazován jako drak či obluda 

podobná lvu. Uzříte-li staré obrazy či sochy zobrazující svaté, kteří stojí na draku 

anebo jej bodají či sekají, nehledejte to zvíře v přírodopisu. Tato obluda je ďábel. 

Křesťanský ďábel však měl i jiné podoby. V Babylónii se narodili andělé a nečistí duchové. 

Od nich dostal ďábel pazoury a křídla. Andělé to byli ti padlí, tedy ti, kteří spadli do pekel     

a stali se ďábly neboli čerty. Andělská křídla se ďáblu pomalu změnila v křídla netopýří 

a během staletí mu přestala růst docela. Staří Řekové měli ve svých pohádkách boha lesů, 

jemuţ Řekové říkali Pan a Římané Faun. Měl podobu kozla a od něho má čert rohy, kopyta, 

chlupatou kůţi a kozlí vzezření tváře. Od patnáctého století bral na sebe jakoukoli podobu.  
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Záleţelo na malíři či vypravěči, co vymyslí a jak ho lidem představí. Ďábel se uměl 

proměňovat v různá zvířata, v kozla, kocoura, ropuchu, černého psa. Dovedl na sebe vzít        

i tvar věcí - skříně, koštěte, balvanu nebo rostliny – růţe, salátu, mrkve. Rád se nastrojil         

i jako člověk. Přicházel co osmahlý myslivec, vousatý mnich, černě oděný rytíř, poutník 

s jiskrnými zraky, veselý švihák anebo jako půvabná dívka. Jeho převlek však nebyl nikdy 

dokonalý. Ďábel napadal na levou nohu, neboť měl na této noze kopyto, a ani ten sebevětší 

ďábelský um nedokázal přečarovat kopyto v chodidlo. Měl i různá jména. Slovo ďábel 

pochází z řeckého slova diabolos, jeţ doslova znamená nactiutrhače a pomlouvače. Protoţe 

se lidé báli vyslovovat to jméno i v polatinštilé podobě diabolus, vytvořilo se někdy mezi 

desátým a patnáctým stoletím slovo diábel, později djábel a ďábel. Lidé mu však říkali i ďas, 

rarach, zloduch, démon a černý. Slul i Belzebub, coţ byla zkomolenina jména jednoho 

babylonského boha, a říkali mu někdy i luciper, satan, zlý a zvláště pak čert. Ďábel byl 

vznešený, chytrý, lstivý, nikdy ho nebylo moţné přelstít jen tak. Uměl vše a byl zrovna tak 

všemocný jako bůh. 

Náboţenství křesťanské udělalo z ďábla něco na způsob strašáka v zelí. Nastrojilo si ho 

podle svého a pouţívalo ho jako výchovného prostředku. Kde na lidi nemohlo po dobrém, 

pomáhal mu jako dobrý spolupracovník ďábel. Víře v ďábla začali zasazovat tuhé rány sami 

lidé, kteří dovedli tropit ještě větší darebačiny neţ pohádkový pán pekla! 

-jk- 

Seriál o školách 
Seriál o školách v působnosti obce Černá v Pošumaví jsem sestavil z materiálů uložených 

v archivu v Českém Krumlově a vybral z jednání jednotlivých místních orgánů. Zatím byl 

uveřejněn historický pohled na školu v Černé, následoval Muckov-Bednáře, nyní je na 

pořadu Mokrá. 

Škola Mokrá. 

Dosavadní /německá/ škola byla umístěna v budově čp. 19 a ze zápisu 

zřejmě z roku 1945/ datum není uvedeno/ vyplývá, ţe jí předával řídící 

učitel Ferdinand Schinko předsedovi MSK Jiřímu Šulcovi. Budova má šest 

místností, k vyučování se pouţívaly dvě a dvě další místnosti byly 

pronajaty v čp.13.  

Budova má trhliny, které jsou staţeny ţeleznými pásy, dále jsou zde tři záchody bez 

splachovacího zařízení, u školy není ţádný dvůr, za budovou jsou tři kůlny, školní zahrada je 

osázena zeleninou. 

Součástí předávky byl promítací přístroj, šicí stroj, 24 školních lavic, dvě tabule a tři skříně. 

Kuchyňské zařízení bylo rozkradeno ustupujícími německými jednotkami a uprchlíky. 

V budově je v době předání americké vojsko. 

Podle záznamů, které jsou k dispozici, podala Místní správní komise v Mokré, dne 5. března 

1947, ţádost o obnovení jednotřídní obecné školy v Mokré. V ţádosti je uvedeno, ţe školní 

budova s vnitřním zařízením a potřebným nábytkem je připravena k zahájení vyučování. 

Stejně tak je zajištěna moţnost jeho stravování v případě, ţe by byl svobodný. 

Aby mohlo dojít k zahájení vyučování, bylo nutno celou školní budovu vyklidit, opravit        

a zasklít okna, dále opravit dveře a celý vnitřek, vybílit, vydesinfikovat, připravit nábytek, 

vybavit naturální byt pro učitele atd. 

Vše pak jiţ směřovalo k tomu, aby veškeré práce na budově byly provedeny tak, aby 

vyučování začalo 1. září 1947. Za pomoci občanů obce Mokrá se vše povedlo a tak školský  
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odbor ONV Český Krumlov k uvedenému datu ohlásil otevření Obecné školy na Mokré. 

Současně musela být zvolena školská rada a to na ustavující schůzi místní školní rady dne    

2. září 1947.Za předsedkyni místní školní rady byla jednomyslně zvolena Josefa Hornáková, 

Mokrá čp. 12, dalšími členy byli Václav Makoš, rolník z čp. a učitelka Z. Hůlková, která 

byla ustanovena jako první řídící učitelka na Mokré. 

Přítomní členové sloţili slib do rukou zmocněnce o.š.v. inspektora Václava Boubelíka. Text 

slibu zněl: “Slibuji na svou čest a svědomí, ţe Československé republice budu vţdy věren     

a její vlády poslušen, ţe budu veškeré státní zákony zachovávati, všechny své úřední 

povinnosti podle platných zákonů a nařízení, vykonávati pilně, svědomitě a nestranně, 

úředního tajemství neprozradím a ve všem svém jednání jen prospěchu a zájmu školy budu 

dbáti“. 

První, kdo tedy na Mokré učil, byla učitelka Z. Hůlková, dalším učitelem a řídícím byl  

Karel Trţil a po něm nastoupil jako ředitel Jaroslav Cipín.Střídání ředitelů na škole v Mokré 

bylo ovšem velmi rychlé, k 1. únoru 1951 odešel Jaroslav Cipín a nastoupil František 

Nejedlý, který byl do 31. 1. 1951 v Hořicích na Šumavě. I on po skončení školního roku byl 

přeřazen jako ředitel do Dolní Vltavice. 

Budova školy. 

 Hned  po nástupu Františka Nejedlého do funkce ředitele se objevují první zprávy        

o velmi špatném stavu školní budovy. Zejména je potřeba opravit celou střechu, protoţe do 

školy zatéká a velmi nebezpečný je stav učebny, kde hrozí zřícení stropu. 

Ředitel po svém nástupu na tyto závady upozorňoval, zejména na propadlinu ve stropě 

školní učebny, která tam prý byla jiţ při otevření školy po válce. Propadlina se však stále 

zvětšovala a rozšiřovala a tak si ředitel vyţádal komisionelní zjištění stavu a zajištění 

bezpečnosti. Sám zajistil provizorní podepření stropu, telefonicky i písemně urgoval Okresní 

komunální podnik na pokrývače a zedníka, kteří však nebyli ţádní volní. Vše mělo být 

odstraněno o hlavních prázdninách – viz následující žádost. 

K působení Františka Nejedlého na škole v Mokré však existuje ţádost všech orgánů, aby 

byl i v dalším školním roce na škole ponechán. 

Z n ě n í     ţ á d o s t i:  

Místní národní výbor, ZO KSČ a JZD v Mokré spolu se Sdružením rodičů a přátel školy 

žádají tímto,aby při novém dislokačním řízení v příštím školním roce 1951/52 ponechán na 

zdejší škole učitel František Nejedlý, který zde t.č. působí. 

Svou žádost odůvodňujeme: v současné době se provádí a budou ještě provádět větší opravy 

na budově zdejší školy. Opravuje se elektrická instalace ve škole, o prázdninách je třeba 

provést opravu stropu ve třídě, který je podepřen a hrozí sesutím, s tím je spojeno důkladné 

vyčištění a vymalování školy uvnitř, je třeba oplotit a zřídit školní zahradu a další. 

Počátkem škol. roku je potřeba adaptovat budovu pro mateřskou školu s celodenní péčí, 

zařídit tuto budovu pro vyučování a zahájiti v ní v nejbližší době provoz, aby se ulehčilo 

ženám, zaměstnaným v místním JZD. 

Současně bude adaptována další učebna pro Národní školu, neboť následkem přistěhování 

nových rodin do Mokré / cca 200 obyvatel/, bude nutné počítati v roce 1952 s rozšířením 

zdejší školy na dvojtřídní. 

Veškeré tyto práce jsou naplánovány, zadány k provedení a mnohé se již provádějí. Bylo by 

tedy velmi nevhodné a nerozvážné odvolati od těchto začatých a nedodělaných prací 

dosavadního ředitele Národní školy, neboť takováto změna by nejen neprospěla, ale značně 

by narušila plynulý chod prací, takže by mnohé z nich byly provedeny se značným opožděním  
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a některé snad vůbec by odchodem dosavadního ředitele padly. Tím by byl samozřejmě 

narušen řádný a úspěšný chod školství v Mokré a odrazilo by se to v obci, v práci JZD a pod. 

Školský referát ONV Český Krumlov však k této ţádosti zřejmě ohledy nebral, neboť 

František Nejedlý byl přeřazen do Dolní Vltavice a od 1. 8. 1951 na Mokrou nastoupil 

Stanislav Němec, vyučující dosud na I. Národní škole v Českém Krumlově. 

Družina mládeže 

Od 3. ledna 1951 byla zřízena na Mokré druţina mládeţe, kam se přihlásilo celkem 22 dětí 

zaměstnaných matek a 5 dětí přespolních. Kuchařkou v druţině a školní stravovně byla 

Hedvika Vyletělová, ovšem pouze do 31. 12. 1951, pak jí vystřídala Marie Kutláková. Dále 

zde pracovala Pavlína Kavická. Druţinu spravuje ředitel školy Jaroslav Cipín, od 1. února jí 

převzal František Nejedlý. 

Mateřská škola 

 V květnu 1952 připravuje ředitel školy František Nejedlý spolu s předsedou MNV 

Milanem Cílkem moţnost otevření nové Mateřské školy při Národní škole, pro děti ve věku 

4 – 6 let. Do rozpočtu MNV jsou zahrnuty náklady na přípravu tří místností na čp. 11, nákup 

nábytku, vnitřního zařízení a potřebného inventáře školy a učebních pomůcek. 

Spolu se ţádostí na otevření MŠ je dán na školský referát ONV Český Krumlov seznam dětí 

přicházejících do úvahy pro mateřskou školu s celodenní péčí od roku 1952: 

Donátová Marie     Mokrá čp. 8 

Moronga Jan     Mokrá čp. 35 

Kavický Emil     Mokrá čp. 14 

Kantor Vojtěch     Mokrá čp. 11 

Koňarik Ondrej     Mokrá čp. 5 

Daniš Jaroslav     Mokrá čp. 4 

Kavický Dušan     Mokrá čp. 14       děti jsou ročník  

1946 - 1950 

Kadlec Martin     Mokrá čp. 2 

Donátová Helena     Mokrá čp. 8 

Šuba Štefan      Mokrá čp. 18 

Koiš Štefan      Mokrá čp. 5 

Baštýřová Lidka     Mokrá čp. 40 

Donátová Anina     Mokrá čp. 8 

Kantor Stanislav     Mokrá čp. 11 

Baštýřová Marie     Mokrá čp. 40 

Grubová Emilie     Mokrá čp. 5 

 Ve školním roce 1951 / 52 bylo moţno podle objednávky učebnic zjistit, ţe na škole 

byli tito ţáci: Baštýř P. – Šuba Martin – Kantorová – Cílková – Horňáčková – Vyletěl – 

Morongová – Kadlec V. – Baštýřová Zd. – Šubová Alţb. – Donát Lad. – Pocklan V. – 

Šubová Anna – Baštýř J. – Horňáček L. – Kadlec J. – Kavický Jan – Hornát Lud. 

 K 30. 6. 1951 skončilo na Národní škole celkem 18 ţáků, z toho byly v 1. post. 

ročníku dva ţáci, ve 2. p.r. byli tři ţáci, ve 3. p. r. celkem pět, ve 4. p. r. rovněţ pět a v 5. p. r. 

byli 3 ţáci. 

V tomto školním roce zde náboţenství vyučoval římsko-katolický farář Imrich Solnica, 

celkem 10 hodin týdně a navštěvovalo jej 17 ţáků. Vyučovalo se i náboţenství českobratrsko 

–evangelické, coţ zajišťovala E. Kliemanová. 
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Kurzy pro reemigranty. 

 29. března 1951 byl ukončen zimní kurz pro občany – reemigranty, který do 31. ledna 

vedl ředitel Jaroslav Cipín a po něm pak jeho nástupce František Nejedlý. Do kurzu se 

přihlásilo celkem 8 reemigrantů z Mokré, vyučovalo se vţdy v pondělí a ve čtvrtek od 19 do 

21 hodin v budově školy v Mokré. Celková vyučovací doba byla rovnoměrně rozdělena na 

předměty, které se vzájemně prolínaly a to: čtení, psaní, počty, politická výchova                   

a vlastivědná výchova. 

Docházka do kurzu byla průměrně asi 70%, někteří chodili poctivě a pravidelně, jiní k tomu 

přistupovali liknavě a stěţí vydrţeli do konce. Celkově však všichni frekventanti zvládli 

základy psaní, čtení a počtů v rozsahu učiva pro 1. postupný ročník. Nejsnaţivější z nich    

Jan Koiš, Pavel Kadlec a Jan Koňárik, dosáhli svými znalostmi úrovně ţáků 3. post. ročníku, 

rovněţ jejich politický a vlastivědný rozbor se značně rozšířil. Kurzy pokračovaly i v dalším 

zimním období. 

Zpráva o zabezpečení oslav 1. máje 1951. 

 Zprávu na školský odbor ONV Český Krumlov musel podat kaţdý ředitel školy, 

v případě Mokré to byl František Nejedlý, který napsal: 

K věci výše uvedené hlásím: 

1/ O významu 1. máje bylo ţactvo poučeno začátkem týdne při zahájení příprav           

k 1. máji. Pak bylo příleţitostně dále poučováno a získaávalo další poznatky v ostatních 

vyučovacích předmětech, v nichţ byla zvolena vhodná témata / např. články v čítankách, 

příklady v početnicích, kreslířský motiv v prvouce a v kreslení, ţáci psali pozvánky rodičům, 

slohový úkol o 1. máji a ve 4. a 5. post. ročníku písně v hudební výchově. 

2/ Škola byla vyzdobena zvenčí praporky a hesly a uvnitř nástěnnou tabulí. Ředitel školy 

se ţáky rovněţ pracovali na výzdobě budovy MNV v Mokré. 

3/ Oslav 1. máje se zúčastnilo 10 ţáků /celý 3. 4. a 5. post. ročník/ a to ve 

Větřní.Dopravní prostředek – auto bylo ozdobeno a ţáci měli praporky lidově 

demokratických států. 

4/ Škola si dala předmájové závazky, které byly 24. 4. nahlášeny SZŠO. 

5/ Po celý týden ředitel školy, jako člen májového výboru v Mokré, i ţactvo, zajišťovali 

prvomájovou účast u rodičů školních dítek. Na zdejší počet obyvatel byla účast slušná.  

Toto je vše, co je kolem školy v Mokré zatím známo. 

Ing. František Záhora 

Vážení spoluobčané, milí čtenáři, 

začínám stejným nadpisem, jakým začínalo březnové číslo tohoto roku. Nechci psát ale tak 

dramaticky, dám přednost holým faktům. Někdo o nich bude přemýšlet a třeba leccos 

pochopí, těm druhým je nevnucuji. Kdo totiţ nechce slyšet, je zbytečné mu něco stále 

opakovat. 

Jinak mě mrzí, ţe jste jak Vy v minulém čísle, tak čtenáři „Českokrumlovska“, dostali 

o celé akci informace (řekněme) mírně zkreslené (ať jiţ záměrně nebo z neznalosti věci)        

a velmi zavádějící. Na většinu z nich se dají pouţít výrazy úplně jiné, tvrdší, které nechci 

pouţívat. 

 Tedy fakta. 

Sebevědomí pana Voldřicha ve funkci starosty po prvním volebním období (kdy jsme jej  
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mnohokrát museli usměrnit) velice vyrostlo. Najednou ho „jakési zastupitelstvo“ začalo 

brzdit v „rozletu“ a tak je bral jen jako nutné zlo. Informace od něj (pokud je vůbec dostalo) 

byly neúplné a upravené tak, aby nebyly jím prováděné akce finančně kontrolovatelné.  

 Z minulých volebních období byla vytvořena příznivá finanční i inţenýrská příprava 

akcí, které byly naplánovány a projekčně připraveny, jiné, velké a pro ţivot obce a osad 

důleţité byly udělány. (ČOV, kanalizace, rekonstrukce bytových domů, kompletně 

připravená výstavba vodovodu Dolní Vltavice včetně dotací, Územní plán se základem 

rekonstrukce silnice 1/39, coţ přineslo onen efekt vzhledu obce.) Na odvolaného starostu 

čekaly akce kanalizace Jestřábí, ČOV Dolní Vltavice, dům pro seniory či výstavba sběrného 

dvora. Prostor, který byl vytvořen pro tyto akce zůstal nevyuţit a mnoho peněz bylo 

nekontrolovatelně vyuţito na akce malé, ne zcela nutné, které však jsou vidět! Jaké však 

byly na ně vynaloţeny náklady jsme se dozvídali po kouscích, obvykle ani ne doma v Černé. 

Kolik peněz a kam bylo vlastně vyplaceno při těchto akcích zatím ví málokdo. Kdo všechno 

měl z takového hospodaření „benefity“ zjišťuje policie. Včetně hospodaření v obecních 

lesích. A konečně k oné věci, která dala přímý podnět k odvolání pana Voldřicha. V obou 

článcích se prezentuje, ţe […] policie vyšetřovala, nic nenašla, odloţila, nic se nestalo, bylo 

zneuţito proti panu Voldřichovi […], atd. Ale toto je (velmi slušně řečeno) mystifikace, 

kterou (bez začervenání) přednesl na VZ sám pan Voldřich a přede všemi! Skutečnost je 

však ale úplně jiná! Policie vyšetřovala, (přes velké snahy o ovlivnění) našla a předala 

STÁTNÍMU ZÁSTUPCI k trestnímu stíhání. A ten vyuţil moţnosti zákona k uţití 

PODMÍNĚNÉHO ODLOŢENÍ TRESTNÍHO STÍHÁNÍ NA DOBU 18 MĚSÍCŮ!  

 Toto jsou fakta posledního ?? případu. Jestli byl opravdu poslední ukáţe čas. Protoţe 

jsme nesouhlasili s tímto stylem hospodaření, (moţno říci korupčním) prosadili jsme 

odvolání pana Voldřicha z funkce starosty. Proč nás byla většina při hlasování, o tom stojí 

Váţení čtenáři popřemýšlet.  

Pavel Molák, Pekárková Irena 

Společenská rubrika 

V  dubnu svá výročí oslaví paní Vlasta Ţilíková, Věra Kosiarská                     

a pan Jan Bigas. 

Všem jubilantům přejeme vše nejlepší, hodně štěstí, zdraví a pohody 

v osobním ţivotě. 

 

V březnu nás navţdy opustila paní Jitka Lorencová 

Za SPOZ Věra Daňová 

Zprávičky z mateřské školky 

5. 3. jsme navštívili místní hasičskou zbrojnici, kde jsme si s velkým zájmem prohlédli 

výzbroj hasičů, auta a vysílačky. Jako poděkování děti hasičům nakreslily obrázky. Domů 

jsme si odnesli spoustu záţitků a doufáme, ţe naše setkání nebylo poslední. 

23. 3. nás a děti ze ZŠ navštívilo divadlo ZVONEČEK s „Jarní pohádkou o pejskovi         

a kočičce“ a 26. 3. p. Prokop s pantomimou na téma „Zvířátka kolem nás“. 

29. 3. jsme navštívili děti v Mateřské škole v Hořicích na Šumavě, kde si děti  
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vzájemně pohrály a svým novým kamarádům předaly vlastnoručně upečené a ozdobené 

perníčky. Zaměstnanci MŠ pro nás připravily příjemné pohoštění. V místním kulturním 

domě jsme shlédli vystoupení dvou ţivých tygrů z „Parku exotických zvířat z Dvorce             

u Borovan. O dopravu se formou sponzorského daru postaral p. L. Pešek. Výlet se nám moc 

líbil a  těšíme se, aţ přijedou děti z Hořic do naší MŠ. 

30. 3. si děti společně s rodiči při „Odpoledním hraní“ v MŠ ozdobily další perníčky. 

Věříme, ţe tato občasná setkání rodičů s dětmi v MŠ jsou pro obě strany vítaným 

zpestřením. 

Kolektiv MŠ 

Vítání nových občánků 

Dne 15. května 2010 se uskuteční vítání nových občánků Černé v Pošumaví. 

Oznámení 

Mateřská škola v Černé v Pošumaví vyhlašuje ve dnech 3., 5. a 6. 5. 2010 zápis do mateřské 

školy. Zájemci se mohou v tyto dny dostavit do MŠ se svými dětmi a vyplněnými 

přihláškami. Zápis se týká dětí, které chtějí nastoupit do MŠ v září 2010 nebo v průběhu 

školního roku 2010/2011.  

Za MŠ H. Kliková 

Dětský karneval 

V neděli 7. 3. 2010 se od 14:00 hod. konal v hotelu 

Racek dětský karneval. Jiţ od 13:30 hod. se začaly 

scházet první dětské masky. Celé odpoledne 

moderoval „Pepa Maxa“, děti hrály různé hry, 

tancovaly a celé odpoledne se pěkně bavily. Masek 

se sešlo opravdu hodně a pro porotu, která se 

skládala z řad rodičů, bylo strašně těţké vybrat tři 

nejhezčí masky. Nakonec byly vybrány a dostaly 

dárkové balíčky, i kdyţ si ceny zaslouţily všechny 

masky. Mimořádná cena byla udělena jediné 

„dospělácké masce“, která sklidila potlesk. 

Dětského karnevalu se zúčastnilo mnoho dětiček, rodičů i babiček a dědečků. Hotel Racek 

„praskal ve švech“. Všichni odcházeli spokojeni. 

Organizátoři TJ Černá v Pošumaví 

Pokerový turnaj 

V sobotu 6. 3. 2010 se v herna-baru U Madeje konal 1. čerňácký pokerový turnaj pořádaný 

TJ Černá v Pošumaví. Turnaj začínal ve 14:00 hod. a zúčastnilo se ho 13 hráčů, kteří nebyli 

věkově omezeni, a proto proti sobě hráli i různé věkové generace. Turnaj se hrál na jednom  
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stole, hrál se Texas Hold’em. Hrálo se vţdy hodinu a pak následovala 

15 min. přestávka na malé občerstvení a protáhnutí. Poslední rozdání 

karet, kdy uţ byli ve hře jen dva hráči, začalo ve 23:10 hod. a tuto 

poslední hru, jakoţ i celý turnaj, vyhrál pan Jaroslav Madej. Pan Madej 

převzal krásný pohár, diplom a peněţní odměnu. Všem se turnaj moc 

líbil a uţ se těší na příští rok na jeho pokračování. Tímto doufáme, ţe 

bude v Černé v Pošumaví vybudována další tradice.  

Za TJ Černá v Pošumaví Daňo Jiří 

Kopaná – žáčci 

Kaţdý pátek od 16:00 hod. se konají fotbalové tréninky pro nejmenší fotbalisty. Zatím 

probíhají v místní tělocvičně, ale jakmile se počasí umoudří, bude se trénovat na fotbalovém 

hřišti. Kaţdé z dětí, které má zájem, je srdečně vítáno. Je moţno dítka hlásit jiţ od 4 let 

věku. Nebojte se mezi nás přijít, naučíte se hodně nových věcí! 

Trenéři TJ Černá v Pošumaví  

Fotografie ze Základní školy – Maškarní ples a věšení 

velikonočních vajec 
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Skautské přípravy na Velikonoce 

V měsíci březnu jsme se na skautských schůzkách připravovali na velikonoční svátky. 

Vyráběli jsme velikonoční vajíčka netradičním způsobem: 

 Vyfouklá vajíčka jsme nejprve omotali barvenými bavlnkami. Hotová vajíčka byla 

pomocí stuţek zavěšena na ozdobený proutěný věneček. 

Za skautskou družinu Berušky - Bobík 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

Zájezd do termálních lázní Bad Füssing 

V sobotu 24. 4. 2010 organizuje SPOZ Černá v Pošumaví zájezd do termálních lázní        

Bad Füssing. Odjezd v 06:45 z autobusového nádraţí v Černé v Pošumaví, návrat týţ den do 

19:00 hod. 

Program: Koupání v termálních lázních Bad Füssing II. Lázně mají 13 bazénů s různou 

teplotou vody, jsou tam masáţní bazény i perličkové koupele. 

Plavky a osušku s sebou, vhodný je koupací plášť a pro ženy koupací čepice, nutná 

neklouzavá obuv. Pobyt v areálu lázní je cca 5 hodin. Součástí zájezdu je krátká nakupovací 

zastávka. 

Cena zájezdu je 629,- Kč, z toho účastník hradí 350,- Kč a zbytek hradí obec. V ceně 

zájezdu je doprava, vstup do bazénu, cestovní pojištění a průvodce. 

Přihlášky se přijímají do 16. 4. 2010 proti přijaté hotovosti a sdělení rodného čísla pro 

cestovní pojištění na Obecním úřadě v Černé v Pošumaví. 

Věra Daňová 
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Obrázek měsíce – Hasiči od Sama 
 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

Inzerce 
 

Velikonoční tečka za zimní sezónou ve Skiareálu Lipno  -  3. – 5. dubna - zábavný 

program se soutěţemi, pletením pomlázek, koledníky v krojích a velikonočním zajícem. 

Na Velikonoční pondělí lyžují všichni návštěvníci za 20 Kč! 

 

 

 
 

 horská a treková kola, dětské vozíky Croozer 

 inline brusle, helmy, chrániče a cyklo/inline příslušenství 

 lipenská specialita - elektročluny Darato, snadné ovládání zvládne i Vaše dítě 

                                                                           

Vše se slevou 10% pro obyvatele Svazku Lipenských obcí! 

Najdete nás v Lipně nad Vltavou Marina Lipno - budova "R“. Otevíráme od 3. dubna. 
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Letní půjčovna Lipno Rent 

 Největší půjčovna sportovního vybavení na 

Lipensku. 

 



 
 

Vodní ráj pro malé i velké v nové provozní době otevřen denně od rána do večera.  

Po – Čt, So – Ne: 10 – 21 hod.   Pá: 14 – 21 hod. 

 Plavecký bazén, vodní atrakce, finské sauny, masáţe 

 Hlídání dětí v dětském koutku 

 

Obyvatelům Svazku Lipenských obcí poskytujeme v Aquaworldu Lipno slevu 10% na 

vstup do bazénu a finské sauny. 

Těšíme se na Vaši návštěvu! 

Více informací na www.lipnoservis.cz nebo na tel. 731 410 800 

Křížovka 
Tajenka z minulého čísla: Dolní Vltavice 

 
Legenda 

Vodorovně 

A. CARSKÝ VÝNOS, PES SPOLEČENSKÝ, VELKÉ VĚTRY; B. První část tajenky, 

OKOLO; C. HVĚZDA V SOUHVĚZÍ ŠTÍRA, DOMÁCKY ISABELA, VINNÝ KEŘ;         

D. SMYČKY, ZNOVU, PŘÍBUZNÁ, AUSTR. PUSTINA; E. PŘITAKÁNÍ, AFRICKÝ 

VELETOK, PLATIDLO MALAJSIE, PROUDIT, ZN. ELEKTRONVOLTU; F. VÁTI, 

Druhá část tajenky; G. ZKRATKA AMERICKÉHO DOLARU, SOUHLAS (LAT.), 

FOTOAPARÁT ZN.; H. HLAS HNÍZDICÍ SLEPICE, PLOŠNÉ MÍRY, NĚM. ČLEN 

URČITÝ, ZKR. ATLETICKÉHO KLUBU, NIZOZEMSKÉ ŢELEZNICE; I. PŘÍPRAVEK 

NA PODLAHU, DOMÁCKY OLIVER, BÝVALÝ TELEVIZNÍ POŘAD, PODĚKOVÁNÍ; 

J. JEDNOMOCNÉ SKUPINY ODVOZENÉ OD ETANU, NIZOZEMSKO 
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AQUAWORLD LIPNO 

 



Svisle 

1. DOVEDNOST (ZAST.), SEKCE (MED); 2. POSTAVA OPERY:JANÁČEK – VÝLETY 

PANA BROUČKA, EXPOZICE FILMU; 3. SPISY (Z LAT.), POBÍDKA, Třetí část 

tajenky; 4. ZNIČITI, ŠVÉD. SÍDLO; 5. MRAVNÍ CÍTĚNÍ, OSOBNÍ ZÁJMENO;              

6. OBILNINA, MLÉČNÝ VÝROBEK; 7. TIŠÍCÍ CITOSLOVCE, DLOUHÝ NEHET, 

AFRICKÝ SLON; 8. NÁČRT, PŘEDLOŢKA, ŘÍMSKY 49; 9. POŠKOZENÍ, MLÁĎATA 

SKOTU; 10. INIC.HERCE KRATINY, ZÁPASIŠTĚ, INIC.BÁSNÍKA NEUMANNA;           

11. MPZ JORDÁNSKA, HLAVNÍ MĚSTO GHANY, ŘÍMSKÝCH 1500; 12. PEČIVO, 

ANGL. TAKY, PODNIK V SEDLČANECH; 13. PESTRÝ ZÁBAVNÝ POŘAD, 

PACHATEL; 14. JMÉNO ZPĚVAČKY SUMAC, SKANDINÁVSKÝ STÁT 

 

Nápověda: OBDUKCE, ANTARES, KIL 

 

 

 

 

Oznámení redakce 
Uzávěrka Zpravodaje obce Černá v Pošumaví na měsíc květen 2010 bude 

25. dubna 2010. Příspěvky můţete zasílat elektronickou poštou na adresu 

podatelna@cernavposumavi.cz nebo je předat v písemné podobě na obecním 

úřadě. 
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